
 

 

Til Folketingets Lovsekretariat 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål S 1293 af 7. juli 2016, indleveret af Mette Gjerskov (S). 

 

 

Karsten Lauritzen 

/ Lene Skov Henningsen 

  

8. august 2016 
J.nr. 16-0859399 

  

 2015-16
S 1293 endeligt svar 
Offentligt

Skatteudvalget 2017-18
SAU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 208
Offentligt



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Hvad mener ministeren om det rimelige i, at de offentlige indtægter ved grusindvinding, 

jf. lov om afgift af affald og råstoffer, tilfalder staten, mens udgifterne til f.eks. adgangsve-

je pålægges de få kommuner, hvor grusindvindingen reelt foretages? 

 

Svar 

Der skal betales afgift af erhvervsmæssig indvinding af råstoffer, herunder grus. Formålet 

med afgiften er at begrænse råstofforbruget samt fremme genanvendelsen af bygge- og 

anlægsaffald. Afgiften udgør i dag 5 kr. pr. m3 grus. 

 

Jeg finder som udgangspunkt ikke, at det er rimeligt, at provenuet af råstofafgiften tilfal-

der staten, når råstofindvindingen belaster kommunerne. 

 

Imidlertid må der prioriteres skarpt i finanspolitikken i forhold til ændringer i statens 

indtægter og udgifter. Lige nu er min højeste prioritet at få lettet skatten på arbejde. 

 

Desuden henviser jeg til miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. S 1287 

stillet den 30. juni af 2016 af Mette Gjerskov (S). 
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